
Protokół Nr XXV/14 

 

z obrad XXVsesji Rady Gminy Brańsk w dniu 23 lipca 2014 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 15 radnych. Lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. Franciszek Gawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Grażyna Płonowska 

10. Janusz Puchalski 

11. Stanisław Radulski 

12. Feliks Aleksander Wróblewski 

13. Adam Żoch 

14. Magdalena Żochowska 

15. Jan Żochowski 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1) Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy 

2) Wojciech Jakubowski  Sekretarz Gminy 

3) Zdzisława Iwańczuk   Skarbnik Gminy 

4) Józef Michałowski  Kier. Ref. RŚ, radny Powiatu Bielskiego 

5) Jolanta Januszewska  Kier. GOPS 

6) Renata Falkowska  Kier. Ref.OR 

7) Piotr Paprocki   Kierownik Referatu BP 

 

   oraz sołtysi  zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

   Przed otwarciem obrad XXV sesji Przewodniczący Rady wezwał wszystkich do krótkiej chwili 

zadumy i odmówiono modlitwę ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9 
00 

dokonał otwarcia 

obrad XXV sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 

Brańsk. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność obrad i 

podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz 

sołtysów.   

Ad.2 Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na 

sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i 

propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

 

Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad w brzmieniu: 

1.Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji rady gminy. 



4.Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5.Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie:  

a) kontynuowania członkostwa Gminy Brańsk w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania 

„Kraina Bobra”, 

b) powołania składu Komisji Inwentaryzacyjnej, 

c) zmian Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Brańsk na lata 

2012-2020, 

d) zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2014 – 2017.  

6.Przedstawienie sprawozdania z realizacji Uchwał Rady Gminy Brańsk za I półrocze 2014r. 

7.Interpelacje i wnioski radnych. 

8.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

9.Sprawy różne. 

10.Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji rady gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XXIV sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się do 

radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad XXIV sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

 

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady udzielił głosu Przewodniczącej Komisji RGOBiT, 

która odczytała pozytywną opinię Komisji w sprawie projektów uchwał przygotowanych pod 

obrady XXV sesji. ( Opinia Nr 53/37/14 z dnia 14 lipca 2014 r. w załączeniu do protokołu). 

 

Ad.5a)  Podjęcie uchwały w sprawie kontynuowania członkostwa Gminy Brańsk                          

w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania „Kraina Bobra”, 

 

   Wójt Gminy poinformował, że gmina Brańsk wykonała wiele zadań gospodarczych i 

inwestycyjnych dzięki pozyskanym środkom finansowym w ramach członkostwa w Lokalnej 

Grupie Działania. Kończy się już pierwszy okres ubiegania się o środki z zewnątrz i szykują się 

nowe programy,  kolejne rozdania nawet mówi się, że będzie można pozyskiwać środki finansowe 

na modernizacje dróg.  W Stowarzyszeniu LGD są jasne zasady składania i oceniania wniosków i 

podziału środków finansowych. Wójt jest za tym aby nadal pozostać członkiem Stowarzyszenia 

LGD „Kraina Bobra”, ponieważ przynosi to gminie dużo korzyści.  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXV/228/14 w sprawie 

kontynuowania członkostwa Gminy Brańsk w Stowarzyszeniu Lokalna Grupa Działania 

„Kraina Bobra”, /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5b)  Podjęcie uchwały w sprawie powołania składu Komisji Inwentaryzacyjnej 

 

   Wójt Gminy poinformował, że wcześniej taka uchwała była już przez Radę Gminy podjęta ale nie 

wskazywała zastępcy przewodniczącego komisji. Obecnie Pani Gawino Przewodnicząca Komisji 

przebywa na zwolnieniu lekarskim i nie ma możliwości zwołania Komisji aby rozpocząć procedurę 

komunalizacji działki we wsi Patoki. Dlatego proponuje się przyjąć nową uchwałę wskazując w niej 

zastępcę przewodniczącego Komisji.  



Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXV/229/14 w sprawie 

powołania składu Komisji Inwentaryzacyjnej  /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5c)  Podjęcie uchwały w sprawie zmian Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Brańsk na lata 2012-2020 

Pani Jolanta Januszewska Kier. GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian Gminnej 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Brańsk na lata 2012-2020 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 

głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr XXV/230/14 w sprawie 

zmian Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Brańsk na lata 

2012-2020 /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5d)  Skarbnik Gminy poinformowała, że radni w materiałach otrzymali projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2014r, jednak na dzień dzisiejszy należałoby do tego projektu 

wprowadzić jeszcze kilka dodatkowych zmian m.in.: wprowadzić zadanie „Remont świetlicy 

wiejskiej w Kalnicy”,  ująć zwiększenie dotacji celowej na realizację własnych zadań bieżących 

gminy na podstawie pisma z Urzędu Wojewódzkiego, zmniejszyć wydatki na zakup materiałów i 

wyposażenia a zwiększyć wydatki na usunięcie awarii oczyszczalni ścieków, kotłowni, oświetlenia 

ewakuacyjnego oraz instalacji przeciwpożarowej w Szkole Podstawowej w Domanowie, zwiększyć 

wydatki na zakup blachy do remontów przystanków autobusowych, w związku z realizacją projektu 

„Podniesienie jakości funkcjonowania oddziałów przedszkolnych w gminie Brańsk” zwiększyć 

wydatki na  dostosowanie toalet do potrzeb dzieci i personelu oraz zakup mebli i wyposażenia, 

zmniejszyć wydatków na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń pracowników 

oddelegowanych z Referatu Gospodarki Komunalnej do dowożenia uczniów do szkół, zmniejszyć 

wydatki na zakup materiałów i wyposażenia. 

   Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2014r. szczegółowo omawiając zmiany w dochodach i wydatkach i w pozostałych załącznikach 

łącznie z zaproponowanymi zmianami: 

Objaśnienia zmian w budżecie Gminy Brańsk 

Do załącznika Nr 1 

W dz. 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę, 

rozdz.40001 – Dostarczanie ciepła w związku z pismem Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Podlaskiego informującym o przyjęciu do dofinansowania projektu  

pn.: „Montaż instalacji solarnych na budynkach prywatnych mieszkańców oraz budynkach 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Brańsk” przyjęto zadanie do realizacji i zwiększono 

środki na dofinansowanie własnych inwestycji gmin pozyskane z innych źródeł  

w § 6297 o kwotę 1 845,00 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85214 – zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe § 2030 na podstawie pisma Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego zwiększono dotację celową na realizację własnych zadań bieżących gmin o kwotę 

10.896,00 zł. 

 W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 – Domy  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby § 2007 zwiększono dotację celową w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich o kwotę 98.315,00 zł. 

 

Do załącznika Nr 2 

W dz. 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę, 

rozdz.40001 – Dostarczanie ciepła w związku z pismem Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Podlaskiego informującym o przyjęciu do dofinansowania projektu  



pn.: „Montaż instalacji solarnych na budynkach prywatnych mieszkańców oraz budynkach 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Brańsk” przyjęto zadanie do realizacji i zwiększono 

wydatki na ten cel w §6057 o kwotę 1 845,00 zł i w § 6059 o kwotę 5 615,00 zł. 

W dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 – Drogi publiczne gminne  

w § 4300 zwiększono wydatki na profilowanie dróg gminnych o kwotę 8 000,00 zł. 

W rozdz. 60095 – pozostała działalność § 4210 zwiększono wydatki na zakup blachy do 

remontów przystanków autobusowych o kwotę 3.000,00 zł. 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz.. 80101 – Szkoły podstawowe § 4210 

zmniejszono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 20.000,00 zł, w § 4300 

zwiększono wydatki na usunięcie awarii oczyszczalni ścieków, kotłowni, oświetlenia 

ewakuacyjnego oraz instalacji przeciwpożarowej w Szkole Podstawowej w Domanowie  

o kwotę 20.000,00 zł. 

W rozdz. 80103 – Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych § 4210  
w związku z realizacją projektu „Podniesienie jakości funkcjonowania oddziałów przedszkolnych w 

gminie Brańsk” zwiększono wydatki na  dostosowanie toalet do potrzeb dzieci i personelu oraz 

zakup mebli i wyposażenia o kwotę 6.819,00 zł. 

W rozdz. 8013 – Dowożenie uczniów do szkół zwiększono wydatki na wynagrodzenia i 

pochodne od wynagrodzeń pracowników oddelegowanych z Referatu Gospodarki Komunalnej do 

dowożenia uczniów do szkół w § 3020 o kwotę 150,00 zł,  

w § 4110 o kwotę 1.000,00 zł, w § 4170 zwiększono wydatki na wynagrodzenia pracowników 

zatrudnionych na podstawie umowy zlecenia o kwotę 2 000,00 zł, w § 4210 zmniejszono wydatki 

na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 2 000,00 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85214 – Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki 

na ubezpieczenia emerytalne i rentowe § 3110 w wyniku zwiększenia dotacji zwiększono 

wydatki na zasiłki okresowe o kwotę 10.896,00 zł. 

W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90017  

– Zakłady gospodarki komunalnej zmniejszono wydatki na wynagrodzenia i pochodne  

od wynagrodzeń pracowników oddelegowanych z Referatu Gospodarki Komunalnej  

do dowożenia uczniów do szkół w § 3020 o kwotę 150,00 zł, w § 4110 o kwotę 1.000,00 zł, w § 

4210 zmniejszono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 11.000,00 zł. 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 - Domy  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby zwiększono wydatki na remont świetlicy wiejskiej  

w Kalnicy w § 2487 o kwotę 98.315,00 zł i w § 2489 o kwotę 91.685,00 zł. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniesienie poprawek do 

projektu uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki 

przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały łącznie z 

przyjętymi poprawkami.  Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła 

Uchwałę Nr XXV/231/14 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014r. /uchwała stanowi 

załącznik do protokołu/. 

 

Ad.5e)  Skarbnik Gminy poinformowała, że radni w materiałach otrzymali projekt uchwały w 

sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2014-2017, jednak na 

dzień dzisiejszy ulega ona zmianie w zakresie zwiększenia planu dochodów bieżących i 

majątkowych. Również zwiększeniu uległy wydatki bieżące i majątkowe. 

   Następnie Pani Skarbnik przedstawiła objaśnienia do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata  2013-2016 zwracając uwagę na proponowane zmiany w stosunku do 

projektu: 

Objaśnienia  

           do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata  2014-2017 



 

I. Zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk  

na lata  2014-2017  polegają na: 
1. Zwiększeniu planu dochodów ogółem w roku 2014 o kwotę 111 056,00 zł  w tym: dochody 

bieżące uległy zwiekszeniu o kwotę 109 211,00 zł,  dochody majątkowe uległy zwiększeniu 

o kwotę 1.845,00 zł. 

2. Zwiększeniu uległy wydatki ogółem w 2014 r. o kwotę 215.175,00 zł  w tym: wydatki 

uległy zwiekszeniu o kwotę 207.715,00 zł,  wydatki  majątkowe  uległy  zwiększeniu  

o kwotę 7.460,00 zł. 

3. Wynik finansowy pozostał nie zmieniony 

Deficyt budżetowy w wysokości –   4.432.201,00 zł - zostanie pokryty: 

- z nadwyżki budżetu z lat ubiegłych    - 2.774.787,00 zł, 

- z wolnych środków      -    350.000,00 zł, 

- z przychodu pochodzącego z zaciągniętej pożyczki  

na wyprzedzające finansowanie działań finansowych  

ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej  

na realizację zadania pn.: „Budowa przydomowych  

oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Brańsk (II etap)” – 1.307.414,00 zł. 

4. Zwiększeniu planu dochodów ogółem w roku 2015 o kwotę 4.991.907,00 zł w tym: dochody 

bieżące uległy zwiększeniu o kwotę 1.247.977,00 zł, dochody majątkowe uległy zwiększeniu o 

kwotę 3.743.930,00 zł. 

5. Zwiększeniu uległy wydatki ogółem w 2015 r. o kwotę 4.991.907,00 zł  w tym: wydatki bieżące 

pozostały bez zmian,  wydatki  majątkowe  uległy  zwiększeniu o kwotę  

4.991.907,00 zł.  

 

    II Zmiany w załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć na lata 2014 -2017 polegają na: 

 

- Przyjęciu do realizacji zadania pn.: „Montaż instalacji solarnych na budynkach prywatnych 

mieszkańców oraz budynkach użyteczności publicznej na terenie Gminy Brańsk”, którego 

łączny koszt wynosi 5.005.615,00 zł. Zadanie przyjęte było do realizacji  

w roku 2012 i wykonana została dokumentacja projektowa, przedmiary robót i kosztorysy 

inwestorskie oraz studium wykonalności projektu na kwotę 6.248,00 zł.  W wyniku braku 

pozytywnego rozpatrzenia wniosku o dofinansowanie powyższego zadania w dniu 

20.09.2013 r. Radni na Sesji Rady Gminy wycofali zadanie z realizacji.  W dniu 09.07.2014 

r. do Urzędu Gminy wpłynęło pismo Urzędu Marszałkowskiego Województwa Podlaskiego 

informujące że w wyniku uwolnienia środków w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 2007-2013, osi Priorytetowej V. Rozwój 

infrastruktury ochrony środowiska, Działanie 5.2. Rozwój lokalnej infrastruktury ochrony 

środowiska - energia odnawialna: słoneczna wybrano do dofinansowania projektu  

pn.: „Montaż instalacji solarnych na budynkach prywatnych mieszkańców oraz budynkach 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Brańsk” w związku z tym ponownie przyjęto 

zadanie do realizacji. Nakłady na realizację zadania w 2014 r. wynoszą 7.460,00 zł w tym 

dofinansowanie 1.845,00 zł. 

 W 2015 roku nakłady na realizację zadania stanowią kwotę 4.991.907,00 zł w tym 

dofinansowanie 3.743.930,00 zł. 

 

 Pomimo wprowadzenia w/w zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy 

wymagane przepisami prawa finansowego wskaźniki zostały zachowane . 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniesienie poprawek do 

projektu uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 poprawki 

przyjęła. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały łącznie z 

przyjętymi poprawkami.  Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła 

Uchwałę Nr XXV/231/14 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 

na lata 2014 – 2017. /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 6) Wójt Gminy Brańsk Krzysztof Jaworowski przedstawił sprawozdanie z realizacji Uchwał 

Rady Gminy Brańsk za I półrocze 2014r. 

 

Radni nie wnieśli uwag i pytań do sprawozdania. 

 

Ad. 7) Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 8) Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 9 Sprawy różne: 

 

 Pan Józef Michałowski Kier. Ref. RŚ  poinformował, że Gmina Brańsk ma podpisaną 

umowę na prowadzenie Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych z Firmą 

Janusza Adamczuka w Brańsku. W ramach środków finansowych, które właściciele 

nieruchomości wpłacają do gminy mogą bezpłatnie wywozić w dowolnym terminie w 

godzinach pracy tego Punktu odpady wielkogabarytowe i inne których firma Czyścioch nie 

zabiera (meble, żarówki, lekarstwa itp.) 

 

 Pan Józef Michałowski Kier. Ref. RŚ  poinformował, że Jego Referat odpowiedzialny jest 

za ochronę środowiska na terenie Gminy Brańsk. Do zadań Referatu przypisane są 

przeglądy przydomowych oczyszczalni ścieków, które zgodnie z przepisami prowadzone są 

dwa razy do roku. W wyniku tegorocznych przeglądów niemal w każdej wsi stwierdzono,  

kilka oczyszczalni niesprawnych. Wspólnie z pracownikami apelowałem do mieszkańców 

aby te oczyszczalnie uruchamiali a najczęstszą przyczyną awarii są sprężarki gdy nie jest 

czyszczony filtr znajdujący się nad sprężarką. Gdy oczyszczalnia dłuższy czas nie jest w 

ruchu awarii ulęgają kolejne części oczyszczalni i trzeba wszystko oczyszczać.    

 

 Pani Jolanta Januszewska Kier. GOPS poinformowała o nowej sprawie jakim jest „Karta 

Dużej Rodziny”. Karta Dużej Rodziny przysługuje rodzinom z przynajmniej trójką dzieci, 

niezależnie od dochodu. Karta jest wydawana bezpłatnie, każdemu członkowi rodziny. 

Rodzice mogą korzystać z karty dożywotnio, dzieci - do 18 roku życia lub do ukończenia 

nauki, maksymalnie do osiągnięcia 25 lat. Osoby niepełnosprawne otrzymają kartę na czas 

trwania orzeczenia o niepełnosprawności. Karta oferuje system zniżek oraz dodatkowych 

uprawnień. Jej posiadacze będą mieli możliwość korzystania z katalogu oferty kulturalnej, 

rekreacyjnej czy transportowej na terenie całego kraju. Zniżki mogą oferować nie tylko 

instytucje publiczne, ale również przedsiębiorcy prywatni. Kartę przyznaje wójt, burmistrz 

lub prezydent miasta na wniosek członka rodziny wielodzietnej. Wnioski można składać w 

GOPS w Brańsku. W tym roku wydano już 35 Kart Dużej Rodziny. 

 Radna Pani Grażyna Płonowska zaproponowała aby zamówić Mszę Św. w rocznicę 

śmierci radnego Andrzeja Kunickiego.  

Radni propozycję poparli jednogłośnie.   

 Radny Sylwester Bobel zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy, aby z urzędu zwrócono 

uwagę firmie odbierającej odpady komunalne aby jej pracownicy po opróżnieniu kosza nie 

zostawiali koszy na śmieci  na ulicy tylko na chodniku przy posesji. 

 Skarbnik Gminy poinformowała, że wnioski na paliwo można składać od 1 sierpnia do 1 



września 2014r.  w pok. Nr 2 w urzędzie gminy. Do tego wniosku należy dołączyć faktury 

wystawione od 1 lutego 2014r. do 31 lipca 2014r. Wypłata planowana jest od 1-30 

października 2014r., w zależności od tego kiedy gmina otrzyma dotację.  

 Głos zabrał Pan Andrzej Roch Charyton, który poinformował, że w budynku po byłej 

szkole w Koszewie prowadzi Dom Opieki dla osób starszych. Budynek ma 770m2, 

wewnątrz został przystosowany do prowadzenia tego typu działalności. Miejsce gdzie była 

sala sportowa zaadaptowano na 3 sale i dwie łazienki ich remont zbliża się już ku końcowi. 

Została wymieniona również instalacja elektryczna od transformatora do budynku i 

wewnątrz budynku. W najbliższym czasie planuje się  wykonać ocieplenie budynku wraz z 

elewacją. Ogólnie przewiduje się miejsce dla 33 pensjonariuszy. Jest 16 pokoi, pokoje są 

jednoosobowe, dwuosobowe, trzyosobowe. Każdy pokój jest z dostępem do łazienki. W tym 

miejscu Pan Charyton zaprosił radnych do odwiedzenia Domu Pomocy, aby zobaczyli co 

już zostało zrobione a co jeszcze planuje się wykonać m.in. zagospodarować budynek 

mieszkalny i budynek gospodarczy. Poinformował, że koszt utrzymania 1 pensjonariusza 

1.800zł w tym koszty wyżywienia, lekarstw i innych medykamentów służących do obsługi 

pensjonariusza. 

  Głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował, że jedną z sesji będzie można 

zorganizować w GOUK w Kalnicy i przejechać się z radnymi po terenie aby pokazać Dom 

Pomocy w Koszewie, plac zabaw i ogrodzenie przy szkole w Chojewie. 

 Wójt Gminy odnosząc się do tego co powiedział Pan Michałowski w zakresie zbiórki 

odpadów komunalnych powiedział, że każdy właściciel nieruchomości w ramach wnoszonej 

do gminy opłaty ma prawo i obowiązek odpady których nie zabiera Firma Czyścioch 

dostarczyć do PSZOK w Brańsku. Nie ma potrzeby wyrzucania śmieci po dzikich 

wysypiskach dlatego, że i tak się płaci. Na terenie gminy jest założony monitoring i miejsca 

dzikich zrzutów śmieci są obserwowane. Nie po to aby kogoś karać ale po to aby 

wyeliminować ten proceder, gdyż gmina później musi za uprzątnięcie terenu płacić z 

pieniędzy podatników. 

 Wójt Gminy poinformował, że w tej chwili odbywają się zebrania po wsiach w sprawie 

kolektorów słonecznych. W związku z tym, iż Wniosek Gminy na kolektory był na liście 

rezerwowej a teraz gmina została poinformowana o możliwości otrzymania dofinansowania, 

należy ponownie złożyć aktualny wniosek w Urzędzie Marszałkowskim w Białymstoku. W 

tym celu muszą być podpisane aneksy do umów z mieszkańcami, ponieważ kilka osób 

wycofało się z projektu, kilka założyło kolektory korzystając z kredytu w Banku, natomiast 

pozostali muszą podpisać się, że nie wycofają się z projektu bo wówczas gmina nie otrzyma 

dofinansowania. W ogólnych kosztach inwestycji 70% będą stanowić środki unijne, 25% 

środki finansowe inwestora i 5% środki własne gminy. Mieszkańcy muszą sami 

zdecydować czy chcą zakładać kolektory czy nie,  ale tego typu rozwiązania stosowane są 

na całym świecie i dobrze służą ludziom. 

 Wójt Gminy poinformował, że trwają prace przy budowie, remontach dróg. To co jest 

zaplanowane w budowach dróg asfaltowych część jest już  zrealizowana, część jest na etapie 

przygotowywania pod asfaltowanie m.in. droga z Glinnika do Markowa przez Pasiekę, w 

miejscowości Brzeźnica jest przygotowywana, trwają prace na drodze Oleksin-Burchaty  co 

finansujemy po 50% z Powiatem. Roboty są zaawansowane cały czas trwają prace. 

Natomiast co do bieżącej konserwacji dróg obecnie równanie prowadzone jest na terenie wsi 

Mień.  

 Wójt Gminy zachęcił radnych do udziału w festynie sierpniowym. Z tej racji, że będzie on 

połączony z dożynkami gminnymi, zwrócił się do radnych aby przygotowali snopy z 

każdego rodzaju zboża na ten festyn. 

 Wójt Gminy poinformował, że w sprawie zakupu równiarki procedura została rozpoczęta, 

został ogłoszony przetarg, natomiast firmy nie mają gotowych równiarek na stanie, 

wykonują je na zamówienie, co wydłuży czas kupna równiarki. 

 Wójt Gminy zwrócił uwagę na to, że mieszkańcy gminy mało interesują się sprawami wsi i 



dróg. Ostatnio był odbiór drogi służącej głównie mieszkańcom wsi Kiersnówek, 

Majorowizna i Pace na który został zaproszony również Starosta Bielski a na spotkanie 

przyszły tylko 3-4 osoby, pozostałe osoby to byli goście. Odbiory dróg nie są tylko dla 

wójta i radnych ale one  służą przede wszystkim mieszkańcom i to im powinno zależeć na 

tym aby w czasie odbiorów spotkać się z radnymi, zaproszonym  Starostą porozmawiać i w 

pewien sposób „wymusić” remonty dróg powiatowych. 

 Wójt Gminy poinformował, że w sprawie remontu drogi w miejscowości Lubieszcze 

rozpoczął prace projektant i musi być zatrudniony geodeta aby nanieść drogę na plany. 

 

 Ad. 10 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 10
40 

zamknął obrady  XXV sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę…”. 

    

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 

 

 


